



المؤسسة العامة للتدريب التقني والمهني
Technical and Vocational Training Corporation

أرامكو السعودية
saudi aramco



صندوق تنمية الموارد البشرية
HUMAN RESOURCES DEVELOPMENT FUND



كليات التميز
Colleges of Excellence

إتقان
ITQAN
INSTITUTE معهد



المعهد الوطني لتقنية الفحص وضمان الجودة
Inspection Technology & Quality Assurance National Institute

نبذة عن معهد إتقان:

يعد المعهد الوطني لتقنية الفحص وضمان الجودة (إتقان) أحد المعاهد الرائدة في مجال التدريب على التفيتش والفحص الفني. وهو ثمرة تعاون إستراتيجي بين كل من شركة أرامكو السعودية والمؤسسة العامة للتدريب التقني والمهني.

وعبر مقره الرئيسي الكائن بضاحية الجعيمة، يعمل معهد إتقان على تدريب وتأهيل الكوادر الوطنية الشابة لتلبية احتياجات سوق العمل والمساهمة بفاعلية في التوجهات الرامية إلى تنمية المجتمع السعودي والحد من البطالة بتوطين الوظائف التخصصية والمهنية. ويركز المعهد على تدريب خريجي المرحلة الثانوية على تقنيات الفحص بهدف تأهيلهم للعمل في قطاع الطاقة مستقبلاً.

رؤيتنا:

أن نصبح المؤسسة الرائدة في مجال التدريب على تقنيات الفحص الفني وضمان الجودة.

رسالتنا:

تلبية احتياجات المملكة من القوى العاملة المؤهلة في مجال تقنيات الفحص وفق منظومة تدريب قائمة على أحدث التقنيات وأعلى المعايير المعتمدة دولياً في جميع التخصصات.

مميزات التدريب:

- توقيع عقد تدريب منتهي بالتوظيف مع إحدى الشركات الراعية.
- مكافأة شهرية مجزية خلال فترة التدريب.
- راتب مجزي بعد التخرج من قبل الشركة الراعية.
- التسجيل في نظام التأمينات الإجتماعية من تاريخ توقيع العقد.
- الحصول على شهادة الدبلوم في حال إكمال البرنامج التدريبي بنجاح.
- تأمين طبي للمتدرب خلال فترة التدريب من قبل الشركة الراعية.

برامج التدريب:

- فاحص ميكانيكي
- فاحص لحام
- فاحص مدني
- فاحص كهربائي
- فاحص اختبارات غير إتلافية



The Inspection Technology and Quality Assurance National Institute (ITQAN) is a state-of-the-art institute that aims at inspiring passion for excellence, provides world-class training programs, and delivers state-of-the-art human resources development. ITQAN is an independent, not-for-profit training institute. It is the outcome of a strategic partnership between Saudi Aramco (SA) and the Technical & Vocational Training Corporation (TVTC) .

ITQAN is located in Juaymah. It intends to train and qualify young Saudi's in order to meet the market needs, contribute to community growth, help reduce unemployment and support the Kingdom's workforce and nationalization efforts. ITQAN offers inspection training mainly to high school graduates to qualify them to work in the energy sector.

VISION

Be the leading training institute in the area of inspection disciplines.

MISSION

Fulfil the Inspection workforce requirements of the kingdom by providing high-quality practice oriented and technology-based training and certifications in various inspection disciplines.

Training Benefits:

A signed contract with one of the sponsoring companies.
 Competitive monthly allowance during the training program.
 Competitive salary after graduation.
 Registration into GOSI from day one at ITQAN.
 Diploma Certificate after completion of the program.
 Medical Insurance provided by the sponsoring companies..

ITQAN TRAINING PROGRAMS

- * Mechanical Inspector
- * Welding Inspector
- * Civil Inspector
- * Electrical Inspector
- * Non-destructive Testing Inspector (NDT)

